

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

Value Engineering

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊
万方数据—数字化期刊群入网期刊
中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

JIAZHI GONGCHENG

2021 10

上旬刊（总第 612 期 / 第 40 卷）

价值工程

ISSN 1006-4311



9 771006 431068



万方数据

价值工程

2021年10月上旬刊 (总第612期 / 第40卷)
1982年创刊 2021年10月8日出版

中国商界文联会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会
中国高等教育学会价值工程分会会刊

封面刊名题字：袁宝华

主管单位：

河北省科学技术协会

主办单位：

河北省技术经济管理现代化研究会

总顾问：管在源

总 编：高志彪

总编室：师瑞

电 话：0311-87024742

编 辑 部：马慧霞

刘英禄

电 话：0311-83020178

0311-83036626

传 真：0311-87024742

投稿信箱：vezzsbj@163.com

网 址：www.vezzs.com

责任编辑：高生明

封面设计：王金军

版面设计：韩宇红

国际标准连续出版物号：ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号：CN 13-1085/N

国内邮发代号：18-2

国内订阅：全国各地邮局

国内发行：河北省报刊发行局

国外发行：中国国际图书贸易总公司

印 刷：廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位：价值工程杂志社

社 址：石家庄槐安西路88号

邮 编：050091

国内定价：30.00元人民币

海外定价：30.00美元

目 录

* 价值管理 *

- 装配式建筑的施工阶段成本影响因素分析与研究 陈立飞 等(1)
市政工程类项目造价重难点剖析与管控措施研究 杨玲 等(4)
长丰草莓产业对相对贫困治理的经济效应研究 汪丽(8)
老旧小区改造的综合价值提升研究 赵雅新 等(12)
复合式组织管理实践研究 高云峰(15)
市政工程PPP项目投资风险管理策略 周红 等(18)
电力工程配网建设的全过程管理探讨 周卫雄(21)
企业人力资源管理中的薪酬管理创新分析 邢飞(24)
安徽省工业生态效率评价及促进对策研究 王瑞昕 等(27)
建筑消防设施监督检查要点与方法探讨 张兆阳(30)
关于互联网环境下道路客运企业定制服务分析 徐玉(33)
零工经济下劳动者的压力管理 胡丽霞(36)
非正规垃圾填埋场治理技术研究 唐飞 等(39)
基于解释结构模型的建筑工程质量问题的分析 李可 等(42)
煤炭企业上市公司资本结构优化研究 王健祥 等(45)
运动鞋行业品牌对抗忠诚形成机理实证研究 赵旭辉(48)
新能源电厂并网全过程标准化管理 柯鹏 等(51)
光伏发电项目施工现场常见安全问题分析 李备(54)
城市环境提升项目施工进度评价指标体系研究 李辉(57)
投加型吸附剂对废水中重金属吸附效果研究 郑曦 等(60)
湖北省物流业碳排放测算研究 徐琴(64)
长三角地区生态效率评价 王力(67)
农民工城市居留意愿与健康和教育关系研究 赵晨雪(71)
灰色模型於建筑施工安全之趋势分析 何春玲 等(74)
基于FDS的体育馆火灾数值模拟分析 黄莹 等(77)
TCP链接中有限状态机变化情况详细分析 王可香(81)
我国内通程航班发展相关思考和建议 梁英慧 等(84)

* 价值链·供应链 *

- 基于.NET平台的多媒体内容交易平台解决方案 陈加平(87)

* 功能载体创新 *

- 试论房建施工中软土地基施工技术的处理 王涛(90)
钻孔灌注桩压浆后承载性能的可靠度分析 谢文广(93)
渠改管工程钢管焊接工艺研究 刘利成(96)
土工格栅加筋沥青路面作用机理及若干问题的讨论 刘继峰 等(99)

某市地铁盾构接收地面塌陷事故案例分析	丁海峰 等(102)
市政路桥工程现浇箱梁模板施工	楼俊阳(105)
预制拼装综合管廊专用设备在实际施工中的应用	孙国军(108)
二次添加剂在粉煤灰基软路基土壤稳定中的应用	尹威(111)
盾构法输水隧洞设计与施工探讨	郭圣洁(114)
公路桥梁钻孔灌注桩施工质量控制研究	韩迎吉(117)
新型高压开关触头温度智能在线监测装置研究与应用	张伟 等(120)
大悬臂盖梁式桥墩结构抗震性能研究	刘志林 等(123)
关于城市滑坡灾害勘查防治的探索	卓志荣(127)

* 价值应用 *

三维仿真技术在核电设备管理中的研究与应用	王保军 等(130)
烟草专卖综合信息智能管理平台规划设计	蔡力 等(134)
“VR看看”APP 的市场调研及分析	董丁丁 等(137)
短视频平台用户黏性研究	金贤松 等(140)
重庆市楼盘表节点系统建设研究	刘张霞 等(143)
电子商务中农产品溯源系统的设计	张勇 等(146)
电子仪器仪表计量管理及计量检测探析	白清华(149)
农田水利工程建设中节水灌溉技术	王君红(152)
民航机务维修系统安全状态评估	齐靖德 等(155)
中国石油炼化企业设备信息化管理现状研究	许晶一(158)
“智能+”时代高校智慧图书馆用户服务体系创新研究	杨小青(161)
水利工程水土保持生态修复技术的应用研究	张歆(164)
某厂在发变组保护改造过程中的 CT 极性问题	郑杰(167)
基于图片视角的新疆内地游客旅游意向和态度倾向研究	古丽扎尔·阿不都肉苏里 等(170)
管理视角的消防安全单位智慧消防建设探讨	徐保照(174)
预处理 MgO 改性软质聚酰亚胺泡沫性能研究	张明月 等(177)
遥感信息技术在国土调查监测中的应用	唐静秋(180)
安全隔离网闸在流程工业现场的应用	尹红媛 等(183)

* 理论综述 *

论工业互联网:基于宏观经济视角	齐子翔 等(186)
数字经济对体育产业融合的溢出效应研究	何巧(194)

郑重声明

- 1.本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
- 2.来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
- 3.编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
- 4.本刊已许可相关期刊网站以数字化方式复制、汇编、发行、信息网络传播本刊全文。本刊支付的稿酬(或稿酬与作品审稿费、与作品样刊费相抵)已包含相关期刊网站著作权使用费,所有署名作者向本刊提交文章发表之行为视为同意上述声明。如有异议,请在投稿时说明,本刊将按作者说明处理。

Value Engineering
(VE)
 Fortnightly Issue
 Started in 1982
 Vol.40 10.a
 (Sum No.612)
 Published in Oct. 8, 2021

Inscribed: Yuan Baohua
General Counsel: Guan Zaiyuan
Executive Editor-in-chief:
 Gao Zhibiao
Manager:
 Hebei Association for
 Science and Technology
Sponsor:
 Hebei Institute of Technology
 Economy and Modern Management

Chief Editor's Department:
 Shi Rui
Editor: Editorial Team of VE
Publisher:
 Magazine Publishing House of VE
Address:
 No.88 Huai'an Road, Shijiazhuang
Tel: (0311) 87024742
E-mail: vezsbbj@163.com

Printed by:
 Changling Printing House, Langfang
Distributor: Shijiazhuang Post Office
Subscriptions:
 Chinese Local Post Office
Domestic Issue Code: 18-2
Domestic Single Price: ¥30.00
Overseas Single Price: 30.00
Open Publishing
ISSN 1006-4311
CN 13-1085/N

CONTENTS

VALUE MANAGEMENT

- 1 Analysis and Research on the Factors Influencing the Construction Cost of Prefabricated Buildings CHEN Li-fei, et al.
 4 Analysis on the Key and Difficult Points of Cost Control of Municipal Engineering Projects YANG Ling, et al.
 8 Research on the Economic Effect of Strawberry Industry on Relative Poverty Management in Changfeng County WANG Li
 12 Research on the Comprehensive Value Enhancement of the Reconstruction of Old Residential Districts ZHAO Ya-xin, et al.
 15 Research on the Practice of Compound Organization Management GAO Yun-feng
 18 Investment Risk Management Strategy of Municipal Engineering PPP Project ZHOU Hong, et al.
 21 Discussion on the Whole Process Management of Power Engineering Distribution Network Construction ZHOU Wei-xiong
 24 Analysis of Salary Management Innovation in Enterprise Human Resource Management XING Fei
 27 Research on Evaluation and Promotion Countermeasures of Industrial Ecological Efficiency in Anhui Province WANG Rui-xin, et al.
 30 Discussion on the Key Points and Methods of Supervision and Inspection of Building Fire-fighting Facilities ZHANG Zhao-yang
 33 Analysis on Customized Services of Road Passenger Transport Enterprises in the Internet Environment XU Yu
 36 Pressure Management of Workers under the Gig Economy HU Li-xia
 39 Research on the Treatment Technology of Informal Landfills TANG Fei, et al.
 42 Architectural Engineering Based on Interpretive Structural Models Analysis of Quality Issues LI Ke, et al.
 45 Research on Capital Structure Optimization of Listed Companies in Coal Enterprises WANG Jian-xiang, et al.
 48 An Empirical Study on the Formation Mechanism of Brand Confrontational Loyalty in Sports Footwear Industry ZHAO Xu-hui
 51 Standardized Management of the Whole Process of Grid Connection of New Energy Power Plants KE Peng, et al.
 54 Analysis of Common Safety Problems on the Construction Site of Photovoltaic Power Generation Projects LI Bei
 57 Study on Construction Progress Evaluation Index System of Urban Environmental Improvement Project LI Hui
 60 Study on the Adsorption Effect of Dosing Adsorbents on Heavy Metals in Wastewater ZHENG Xi, et al.
 64 Research on Carbon Emission Calculation of Logistics Industry in Hubei Province XU Qin
 67 Study on Ecological Efficiency of Yangtze River Region WANG Li
 71 The Impact of Education and Healthy Human Capital on Migrant Workers' Willingness to Live in Cities ZHAO Chen-xue
 74 Applying Gray Model to Analyze the Trend of Working Safety in Construction Chun-Ling Ho, et al.
 77 Fire Numerical Simulation Analysis of the Gym Based on FDS HUANG Ying, et al.
 81 Detailed Analysis of Finite State Machine Changes in TCP Links WANG Ke-xiang
 84 Explorations and Proposals to Promote Combined Air and High-speed Rail Cargo Transport in China LIANG Ying-hui, et al.

VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

- 87 Multimedia Content Transaction Service Platform Solution Based on .NET Platform CHEN Jia-ping

FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 90 Discussion on the Treatment of Soft Soil Foundation Construction Technology in House Construction WANG Tao
93 Reliability Analysis of Bearing Performance of Bored Piles after Grouting XIE Wen-guang
96 Research on the Welding Technology of Steel Pipes in the Canal Reformation Project LIU Li-cheng
99 Discussion on Mechanism and Some Problems of Geogrid Reinforced Asphalt Pavement LIU Ji-feng,*et al.*
102 Case Analysis of a Ground Collapse Accident of a Metro Shield Machine Receiving in a Certain City DING Hai-feng,*et al.*
105 Construction of Cast-in-place Box Girder Formwork for Municipal Road and Bridge Engineering LOU Jun-yang
108 Application of Special Equipment for Prefabricated and Assembled Comprehensive Pipe Gallery in Actual Construction SUN Guo-jun
111 Application of Secondary Additives in Soil Stabilization of Fly Ash-based Soft Roadbed YIN Wei
114 Discussion on the Design and Construction of Shield Water Conveyance Tunnel GUO Sheng-jie
117 Research on Construction Quality Control of Bored Piles of Highway Bridges HAN Ying-ji
120 Research and Application of a New Type of High-voltage Switch Contact Temperature Intelligent Online Monitoring Device ZHANG Wei,*et al.*
123 Study on Seismic Performance of Large Cantilever Capping Beam Bridge Pier Structure LIU Zhi-lin,*et al.*
127 Research on Exploration and Prevention of Urban Landslide Disaster ZHUO Zhi-rong

VALUE APPLICATION

- 130 Research and Application of 3D Simulation Technology in Nuclear Power Equipment Management WANG Bao-jun,*et al.*
134 Planning and Design of Tobacco Monopoly Integrated Information Intelligent Management Platform CAI Li,*et al.*
137 Market Research and Analysis of "VR look" APP DONG Ding-ding,*et al.*
140 Research on User Engagement of Short Video Platform JIN Xian-song,*et al.*
143 Research on the Construction of the Node System of the Real Estate List in Chongqing LIU Zhang-xia,*et al.*
146 Implementation of Agricultural Product Traceability System in E-commerce ZHANG Yong,*et al.*
149 Analysis of Measurement Management and Measurement Detection of Electronic Instruments BAI Qing-hua
152 Water-saving Irrigation Technology in the Construction of Farmland Water Conservancy Projects WANG Jun-hong
155 Safety Status Assessment of Civil Aviation Maintenance System QI Jing-de,*et al.*
158 Research on the Status Quo of Equipment Information Management in China's Petroleum Refining and Chemical Enterprises XU Jing-yi
161 Research on the Innovation of the User Service System of University Smart Libraries in the "Smart+" Era YANG Xiao-qing
164 Research on Application of Ecological Rehabilitation Technology of Water and Soil Conservation in Water Conservancy Projects ZHANG Xin
167 CT Polarity Problem in the Process of Protection Reformation of Generator-transformer Unit in a Factory ZHENG Jie
170 A Study on Tourist Intention and Attitude Tendency of Mainland Tourists in Xinjiang from the Perspective of Pictures ABDURUSUL Gylzar,*et al.*
174 Discussion on the Construction of Smart Fire Protection in Fire Safety Units from the Perspective of Management XU Bao-zhao
177 Study on Foam Properties of Soft Polyimide Modified by MgO ZHANG Ming-ming,*et al.*
180 Application of Remote Sensing Information Technology in Territorial Survey and Monitoring TANG Jing-qu
183 Application of Safety Isolation Gatekeeper in Process Industry Field YIN Hong-yuan,*et al.*

THEORETICAL REVIEW

- 186 Research on Industrial Internet in the Perspective of Macro Economy QI Zi-xiang,*et al.*
194 Spillover Effect of Digital Economy on Sports Industry Convergence HE Qiao